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Protokół Nr XXX/21 

z obrad XXX sesji Rady Powiatu Kolneńskiego 

w dniu 30 sierpnia 2021 r. 

 

Obrady XXX sesji Rady Powiatu Kolneńskiego VI kadencji, prowadzono w Starostwie 

Powiatowym w Kolnie (w sali konferencyjnej). Obrady prowadzono w godz. od 1000 do 1110 

pod przewodnictwem Michała Kulczewskiego – przewodniczącego rady. 

Przewodniczący otworzył obrady sesji i powitał wszystkich przybyłych. Na podstawie listy 

obecności stwierdził prawomocność obrad do podejmowania uchwał. W chwili otwarcia obrad 

obecnych było 14 radnych (nieobecny był radny Hubert Charubin). 

(Lista obecności radnych – stanowi załącznik do protokołu) 

 

Spoza Rady na sesji obecni byli m.in.: Skarbnik Powiatu Anna Olszak, Radca Prawny 

Zbigniew Twarowski, Sekretarz Powiatu Agnieszka Chrzanowska, Dyrektor Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Kolnie Krzysztof Sobiewski, Główna księgowa Powiatowego 

Zespołu Obsługi Oświaty w Kolnie Katarzyna Samul, p.o. Kierownika Nadzoru Wodnego w 

Kolnie Elżbieta Boryszewska, Dyrektor Szpitala Ogólnego w Kolnie Krystyna Dobrołowicz, 

Główna księgowa Szpitala Ogólnego w Kolnie Aneta Długozima, Dyrektor Powiatowego 

Zarządu Dróg w Kolnie Grzegorz Kulągowski; 

(Lista obecności gości– stanowi załącznik do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że porządek obrad został przekazany radnym wraz  

z materiałami na sesję drogą elektroniczną i zapytał o ewentualne uwagi, i wnioski do niego. 

Uwag i wniosków nie zgłaszano. Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie  porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z obrad poprzedniej sesji.  

4.  Sprawozdanie Starosty z  międzysesyjnej pracy Zarządu Powiatu. 

5.  Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Przedstawienie sprawozdań z działań podejmowanych przez Państwowe Gospodarstwa 

Wodne Wody Polskie, złożone przez: 

1) Kierownika Nadzoru Wodnego w Kolnie, 

2) Kierownika Nadzoru Wodnego w Łomży, 

3) Kierownika Nadzoru Wodnego w Piszu. 

7. Podjęcie  uchwał wg projektów wniesionych przez Zarząd Powiatu: 

1) w sprawie zmian w budżecie Powiatu Kolneńskiego na 2021 r.; 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kolneńskiego na lata 

2021 – 2029; 

3) w sprawie przyznania dotacji w 2021 roku z budżetu powiatu na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

położonych na terenie Powiatu Kolneńskiego; 

4) w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia Związek Samorządów Polskich; 

5) w sprawie wyrażenia zgody dla Powiatowego Zespołu Obsługi Oświaty w Kolnie na 

zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego, 

6) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przypadające 

Powiatowi Kolneńskiemu w 2021 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szpitala Ogólnego 

w Kolnie. 
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9. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Kolneńskiego za I 

półrocze 2021 r. wg Uchwały Nr 75/364/21 Zarządu Powiatu Kolneńskiego z dnia 23 sierpnia 

2021 r. 

10. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Szpitala Ogólnego w 

Kolnie za I półrocze 2021 r. wg Uchwały Nr 75/368/21 Zarządu Powiatu Kolneńskiego z dnia 

23 sierpnia 2021 r.   

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Przebieg obrad: 

Ad.1. i Ad.2. – zrealizowano. 

Ad.3. Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z obrad poprzedniej sesji Rady 

Powiatu Kolneńskiego został udostępniony radnym w formie elektronicznej na panelu radnego, 

jak również był wyłożony do wglądu przed dzisiejszą sesją - celem zapoznania się. Zapytał o 

uwagi do protokołu. Uwag nie zgłaszano. W głosowaniu jawnym imiennym 14 gł. „za” tj. 

jednogłośnie Rada Powiatu przyjęła protokół ozn. Nr XXIX/21.  

 

Ad.4. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Zarządu Powiatu od dnia 30 czerwca 2021 r. do 

dnia 30 sierpnia 2021 r. przedstawił Starosta Kolneński Tadeusz Klama. 

(Sprawozdanie spisane odrębnie – stanowi załącznik do protokołu) 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych i zapytał czy są pytania do sprawozdania. 

Radny Zdzisław Szymański zapytał czy przy realizacji inwestycji pn. „Termomodernizacja 

przychodni (…)” planowane jest wykonanie windy? 

Starosta odpowiedział, że tak. 

Więcej pytań nie zgłaszano. 

   

Ad.5. Przewodniczący Rady Michał Kulczewski poinformował, że nie wpłynęły żadne 

interpelacje i zapytania.  

 

Ad.6. Przewodniczący Rady Michał Kulczewski poinformował, że sprawozdania Kierownika 

Nadzoru Wodnego w Kolnie, Kierownika Nadzoru Wodnego w Łomży, Kierownika Nadzoru 

Wodnego w Piszu  z działań podejmowanych przez Państwowe Gospodarstwa Wodne Wody 

Polskie były zamieszczone na panelu radnego. Najważniejsze zagadnienia dotyczące 

wykonywanych działań przedstawiła Pani Elżbieta Boryszewska – p.o. Kierownika Nadzoru 

Wodnego w Kolnie. Poinformowała, że Nadzór Wodny w Kolnie obejmuje swoim zasięgiem 

głównie powiat kolneński, a także część powiatów: ostrołęckiego oraz łomżyńskiego. 

Całkowita powierzchnia obszaru objęta zasięgiem NW Kolno wynosi 619,73 km². Długość 

cieków na terenie administrowanym przez NW Kolno to 126,575 km. Poinformowała, że: 

Zakres prac wykonanych na terenie działania NW Kolno w 2020 r. 

1. Konserwacja rzeki Skroda w km 0+000 – 57+356 

Wykoszenie porostów ręcznie z dna, skarp rowów, koron i skarp nasypów z wygrabieniem w 

km 0+000 – 40+321. Ręczne usunięcie zatorów z koryta rzeki utrudniających swobodny 

przepływ wody w km 0+000 – 57+356. Obsługa 5 szt. jazów (założenie, wyjęcie szandorów).  

2. Konserwacja Kanału Poredy-Charubin w km 0+000 – 12+215  

Wykoszenie porostów ręcznie z dnia i skarp rowów, koron i skarp nasypów z wygrabieniem w 

km 0+000 – 12+215. Ręczne usuwanie zatorów z koryta rzeki utrudniających swobodny 

przepływ wody w km 0+000 – 12+215. Obsługa 6 szt. jazów (założenie, wyjęcie szandorów). 
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3. Konserwacja rzeki Łabna w km  0+000 – 12+555  

Wykoszenie porostów ręcznie z dnia i skarp rowów, koron i skarp nasypów z wygrabieniem w 

km 0+000 – 12+555. Usuwanie zatorów z koryta cieku w celu swobodnego przepływu wody 

w km 0+000 – 12+555. 

4. Konserwacja Kanału Ulgi w km  0+000 – 5+618  

Wykoszenie porostów ręcznie z dna i skarp rowów, koron i skarp nasypów z wygrabieniem w 

km 0+000 – 1+920. Odmulenie koparko-odmularkami cieków o szerokości dna do 1,6 m. 

Grubość warstwy odmulanej 20 cm na odcinku w km 0+000 – 1+920. 

5. Naprawa jazu i wykonanie szandorów 

Wykonanie naprawy przekładni ślimakowej mechanizmu wyciągowego jazu w km 1+ 714  

oraz wykonanie szandorów drewnianych  do jazów w km 7+015, km 16+313, km 23+831 na 

rzece Skroda. 

Wartość wykonanych prac: 

- konserwacja cieków 148304,19 zł 

- naprawa jazów 11727,26 zł. 

Część prac na rzece Skroda została wykonana siłami własnymi PGW Wody Polskie.  

Zakres prac wykonanych na terenie działania NW Kolno w 2021 r. 

1. Konserwacja rzeki Skroda w km 0+000 – 57+356 

Wykoszenie porostów ręcznie z dna, skarp rowów, koron i skarp nasypów z wygrabieniem w 

km 1+714 – 23+831. Ręczne usunięcie zatorów z koryta rzeki utrudniających swobodny 

przepływ wody w km 0+000 – 57+356. Obsługa 5 szt. jazów (założenie, wyjęcie szandorów).  

2. Konserwacja Kanału Poredy-Charubin w km 0+000 – 12+215  

Wykoszenie porostów ręcznie z dnia i skarp rowów, koron i skarp nasypów z wygrabieniem w 

km 0+000 – 12+215. Ręczne usuwanie zatorów z koryta rzeki utrudniających swobodny 

przepływ wody w km 0+000 – 12+215. Obsługa 6 szt. jazów (założenie, wyjęcie szandorów). 

3. Konserwacja rzeki Łabna w km  0+000 – 12+555  

Wykoszenie porostów ręcznie z dnia i skarp rowów, koron i skarp nasypów z wygrabieniem w 

km 0+000 – 12+555. Usuwanie zatorów z koryta cieku w celu swobodnego przepływu wody 

w km 0+000 – 12+555. 

4. Konserwacja Kanału Ulgi w km  0+000 – 5+618  

Wykoszenie porostów ręcznie z dna i skarp rowów, koron i skarp nasypów z wygrabieniem w 

km 0+000 – 1+920.  

Pozostało do wykonania jeszcze drugie wykoszenie porostów ręcznie z dna, skarp rowów, 

koron i skarp nasypów rzeki Skroda z wygrabieniem w km 6+950 – 23+831. 

Planowane są również kolejne inwestycje w 2021 r. dotyczące prac utrzymaniowych na rzekach 

oraz remontów budowli piętrzących na ciekach.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do przedstawionych sprawozdań 

Głos zabrał radny Roland Andrzej Długozima i zapytał na jakim terenie znajduje się Kanał 

Ulgi? 

Pani Elżbieta Boryszewska odpowiedziała, że na terenie Gminy Kolno. 

Radny Roland Andrzej Długozima dopytał na jakim  obszarze. 

Pani Elżbieta Boryszewska odpowiedziała, że na obszarze miejscowości Niksowizna, Gietki i 

Kolimagi. 

Więcej pytań nie zgłaszano. 

(Sprawozdania, o których mowa załączono do protokołu) 

 

Ad.7. Według wniesionych przez Zarząd Powiatu projektów uchwał, po ich przedstawieniu i 

omówieniu na sesji, Rada Powiatu podjęła: 
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1) Uchwałę Nr XXIX/239/21 w sprawie zmian w budżecie powiatu kolneńskiego na 2021 r. 

wg projektu przygotowanego i przedstawionego przez Skarbnika Powiatu Annę Olszak, 

przy pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Finansów przedstawionej przez 

Przewodniczącego Komisji Stanisława Wiszowatego. Objaśnienia dokonanych zmian 

zawarto w załączniku Nr 5 do uchwały. Następnie Rada Powiatu – w głosowaniu 13 gł. „za”, 

przy jednym głosie nieoddanym podjęła powyższą uchwałę. Radny Jan Lutrzykowski nie 

oddał głosu  z wykorzystaniem urządzenia do liczenia głosów w związku z problemami 

technicznymi, jednak podczas głosowania przez podniesienie ręki był „za” podjęciem 

powyższej uchwały. Ponadto radny Jan Lutrzykowski w swoim oświadczeniu potwierdził 

słownie, że jest „za” podjęciem powyższej uchwały. Dyskusji nie podejmowano. 

 

2) Uchwałę Nr XXX/240/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kolneńskiego na lata 2021 – 2029 – w głosowaniu 14 gł. „za” tj. jednogłośnie wg projektu 

przygotowanego i przedstawionego przez Skarbnika Powiatu Annę Olszak, przy pozytywnej 

opinii Komisji Budżetu i Finansów przedstawionej przez Przewodniczącego Komisji 

Stanisława Wiszowatego. Objaśnienia wprowadzonych zmian zawarto w załączniku nr 3 do 

uchwały. Pytań nie zgłaszano.  

 

3) Uchwałę Nr XXX/241/21 w sprawie przyznania dotacji w 2021 roku z budżetu powiatu na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków położonych na terenie Powiatu Kolneńskiego – w głosowaniu 14 gł. „za” 

tj. jednogłośnie. Projekt uchwały przedstawiła Pani Iwona Podeszwik Z-ca Naczelnika 

Wydziału Organizacyjnego i poinformowała, że zgodnie z paragrafem 7 ust. 1 uchwały Nr 

XXXIV/171/09 Rady Powiatu Kolneńskiego z dnia 30 grudnia 2009 r.  w sprawie zasad 

udzielania dotacji, Rada przyznaje, na wniosek Zarządu Powiatu, dotację Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Jana Chrzciciela w Grabowie  w wysokości 10 000 zł. 

Przekazanie dotacji nastąpi na podstawie umowy, a rozliczenie będzie możliwe po złożeniu 

sprawozdania z wykonania prac lub robót budowlanych Zarządowi Powiatu Kolneńskiego. 

Przewodnicząca Komisji  Spraw Społecznych i Rozwoju Gospodarczego Monika Stachelska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. Następnie 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji. Dyskusji nie podejmowano. 

 

4) Uchwałę Nr XXX/242/21 w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia Związek 

Samorządów Polskich – w głosowaniu 10 gł. „za”, przy jednym głosie „przeciw” oraz przy 

trzech głosach „wstrzymuję się”. Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Powiatu 

Agnieszka Chrzanowska i poinformowała, że Stowarzyszenie powstało w sierpniu 20217 

roku. Stowarzyszenie zrzesza samorządy gminne, powiatowe i wojewódzkie. W chwili 

obecnej wg danych  ze strony internetowej do stowarzyszenia należy 117 członków. Celem 

ZSP jest wspieranie idei samorządu terytorialnego oraz obrona wspólnych interesów 

podmiotów będących członkami stowarzyszenia, w szczególności poprzez: inicjonowanie, 

propagowanie i realizację wspólnych przedsięwzięć służących rozwojowi współpracy 

samorządów. Ponadto ZSP ma na celu inicjować korzystne dla samorządów zmiany w 

polskim prawie. Dzięki przystąpieniu do stowarzyszenia jako samorząd będziemy mieli 

większy wpływ na inicjowanie i opiniowanie projektów aktów prawnych dot. samorządów 

terytorialnych. Pozyskamy możliwość podejmowania wspólnych inicjatyw mających 

wpływ na rozwój społeczności powiatowych, służących społeczno – gospodarczemu 

rozwojowi powiatu oraz prowadzenie wspólnej pracy informacyjnej, konsultacyjnej i 

programowej. Zgodnie ze statutem Stowarzyszenia nabycie w nim członkostwa następuje 
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na podstawie uchwały organu stanowiącego jednostki samorządu terytorialnego. Zgodnie z 

uchwałą Walnego Zgromadzenia Członków ZSP składka członkowska dla powiatów 

wynosi 0,10 zł od mieszkańca, wg stanu na 31 grudnia 2020 r. Dla powiatu kolneńskiego 

wynosiłaby 3800 zł. Dodała, że w chwili obecnej powiat kolneński należy do Związku 

Powiatów Polskich, Związku Powiatów Województwa Podlaskiego, Stowarzyszenia 

Łomżyńskie Forum Samorządowe.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Wiszowaty poinformował, że 

formalnie Komisja negatywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały, ponieważ 

członkowie komisji oddali głosy 1 „za”, 1 „przeciw”, przy dwóch głosach „wstrzymuję się„. 

Powiedział, że sam był przeciw, a w takiej sytuacji decyduje głos Przewodniczącego 

Komisji. Radny Stanisław Wiszowaty powiedział, że uważa, że przystąpienie do ZSP nie 

spełni tego co było przedstawione w uzasadnieniu do projektu uchwały. Jeden związek nie 

jest w stanie reprezentować jednakowo aglomeracji takich jak Warszawa, gminy czy 

powiaty. Zadania, które wykonują samorządy są różne, inne zadania wykonują 

województwa, gminy, a inne powiaty. Trudno jest o jednakową opinię w danej sprawie, 

często interesy są sprzeczne. Podał przykład, że np. Związek Gmin Wiejskich apelował, 

żeby zlikwidować powiaty, ponieważ są zbędne. Można teraz sobie wyobrazić, że w 

jednym Związku będą występowały różne zdania na ten temat, więc będzie to trudne do 

pogodzenia. Drugim przykładem jest tzw. „Janosikowe”, za których likwidacją są duże 

samorządy, a biedne gminy chcą żeby „Janosikowe” było. Pan Stanisław Wiszowaty 

powiedział, że trudno będzie reprezentować samorządy różnych szczebli. Wyjaśnił że 

drugim powodem, przemawiającym za tym, żeby nie wstępować do związku jest to, że 

Związki mają odmienne zdania na temat rozwiązań proponowanych przez Nowy Polski 

Ład. Związek Gmin Wiejskich czy Związek Powiatów Województwa Podlaskiego 

wypowiadają się, że te rozwiązania są niedobre dla samorządów, że samorządy stracą m.in. 

na proponowanych rozwiązaniach podatkowych, a Zawiązek Samorządów Polskich mówi, 

że te rozwiązania są dobre. Pan Stanisław Wiszowaty powiedział, że  w takiej sytuacji 

nasuwa się pytanie, który Związek będzie reprezentował powiat? W takiej sytuacji, jeśli 

powiat chce przystąpić do tego związku, to należałoby wystąpić ze ZPP, co zdaniem 

radnego byłoby negatywnym rozwiązaniem dla powiatu.  

Radny Stanisław Wiszowaty dopowiedział, że podczas posiedzenia Komisji Budżetu i 

Finansów jeden z członków Komisji podczas głosowania był „za” przystąpieniem do tego 

Związku. Twierdził, że powiat może mieć z tego korzyści, jednak szerzej tego nie uzasadnił. 

W związku z tym dopowiedział, że Komisja Budżetu i Finansów formalnie negatywnie 

zaopiniowała powyższy projekt uchwały.             

Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Rozwoju 

Gospodarczego Monika Stachelska i poinformowała, że Komisja na posiedzeniu  głosowała 

1 gł. „za”, przy 3 gł. „wstrzymuję się”. Dodała, że Komisja również chciałaby usłyszeć 

argumenty przystąpienia do tego Związku.    

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski otworzył dyskusję i powiedział, że zapoznał się 

z informacjami na temat Związku Samorządów Polskich. Dodał, że w Związku Powiatów 

Polskich też nie wszyscy mają takie samo zdanie na dany temat. Jednak mimo odmiennych 

zdań, nie oznacza to, że głos powiatu nie będzie słyszalny. Dodał, że składka członkowska 

jest nieduża. Więc jeśli powiat ma mieć z tego powodu jakieś dodatkowe korzyści 

finansowe jak i inne to byłby za przystąpieniem do tego związku. 

W dalszej kolejności głos zabrał Starosta Tadeusz Klama i powiedział, że niekoniecznie 

zgadza się z opiniami Przewodniczących Komisji. Dodał, że decyzja Zarządu Powiatu jest 

5 – osobowa, więc jest spójna i Rada powinna decyzji zarządu zawierzyć. Wspomniał, że 

Związek powstał w 2017 r., więc jest to nowy związek, który reprezentuje aktualne zaplecze 

polityczne. Jest to środowisko, które ma duży wpływ na to co teraz dzieje się w kraju. 
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Starosta powiedział, że rolą Rady jest szukać pomocy wszędzie, w każdym związku. Powiat 

nie ponosi z tego tytułu dużych środków finansowych. Dodał, że nie może mówić o 

wszystkich zamierzeniach. Następnie zwrócił się do radnych o zaufanie zarządowi powiatu 

i przegłosowanie powyższej uchwały. Dodał, że jeśli w przyszłości będzie potrzeba, to 

można zrezygnować z jednego związku. Wspomniał, że do związku prawdopodobnie 

przystąpi również Miasto Kolno.    

Kolejno głos zabrał radny Roland Andrzej Długozima i dopowiedział, że Związek 

Samorządów Polskich powstał w 2017 r.  i można powiedzieć, że „ten związek jest dalej w 

powijakach”. Przystąpiło do Zawiązku tylko 117 samorządów, więc  to jest śmieszna liczba 

samorządów, które są w tym związku. Ten związek nie będzie w pełni reprezentatywny, 

jak można wywnioskować z wypowiedzi Starosty. ,Do tego związku nie przystąpią takie 

samorządy jak Warszawa, czy Gdańsk. Ten związek jest bardziej polityczny, niż związek, 

który będzie bronił jednakowo interesów wszystkich samorządów. Jest to związek bardziej 

potrzebny rządowi, jak samorządom – dodał.    

Na tym dyskusję zakończono. 

 

5) Uchwałę Nr XXX/243/21 w sprawie wyrażenia zgody dla Powiatowego Zespołu Obsługi 

Oświaty w Kolnie na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego – w głosowaniu 

14 gł. „za” tj. jednogłośnie wg projektu przedstawionego przez Główną księgową 

Powiatowego Zespołu Obsługi Oświaty w Kolnie Katarzynę Samul przy pozytywnej opinii 

Komisji Spraw Społecznych i Rozwoju Gospodarczego przedstawionej przez 

Przewodniczącą Komisji Monikę Stachelską. Pani Katarzyna Samul poinformowała, że 

zgodnie z art. 43 ust. 2 pkt 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami, jeżeli po umowie zawartej na czas oznaczony strony zawierają kolejne 

umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, wymagana jest zgoda 

właściwego organu (Zarządu Powiatu Kolneńskiego) i organu nadzorującego (Rady 

Powiatu Kolneńskiego). Powiatowy Zespół Obsługi Oświaty w Kolnie, jako trwały 

zarządca nieruchomości przy ul. 11 Listopada 1 w Kolnie, zgodnie z prośbą Najemcy 

Notariusza Pani Eweliny Olgi Szmigiel, ul. 11 Listopada 1, 18-500 Kolno, zamierza 

zawrzeć kolejną umowę najmu lokalu użytkowego nr 13, składającego się z dwóch 

pomieszczeń, mieszczących się na parterze w części C budynku, o łącznej powierzchni 

użytkowej 35,33 m2, z tym najemcą, na okres 3 lat tj. od 24.09.2021 r. do 23.09.2024 r.  

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski otworzył dyskusję. 

Głos zabrał radny Roland Andrzej Długozima i zapytał jak wgląda sytuacja z 

pomieszczeniami po ARiMR, znajdującymi się w budynku Starostwa Powiatowego w 

Kolnie, czy ostały wynajęte czy nadal są puste? 

Starosta Tadeusz Klama odpowiedział, że nie ma nowego najemcy na te pomieszczenia. W 

ramach potrzeb urzędu została zmieniona lokalizacja punktu obsługi klienta, na II piętrze 

budynku wydział geodezji zajął kilka dodatkowych pomieszczeń. Planowana jest również 

przebudowa wydziału komunikacji, w związku z tym w tym roku zostanie przedłożony 

Radzie projekt przebudowy, modernizacji tego wydziału. Dodał, że cześć pomieszczeń 

zostanie do wynajęcia.  

Radny Roland Andrzej Długozima zapytał czy są ogłoszenia o wynajmie tych wolnych 

pomieszczeń? 

Starosta odpowiedział, że jeszcze nie. Czekamy aż zakończy się nabór w Bursie Szkolnej i 

wówczas informacja na temat tych lokali zostanie przedstawiona Radzie.  

Więcej pytań nie zgłaszano. 
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6) Uchwałę Nr XXX/244/21 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przypadające Powiatowi Kolneńskiemu w 2021 r. – w głosowaniu 14 gł. „za” tj. 

jednogłośnie wg projektu przedstawionego przez Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Kolnie Krzysztofa Sobiewskiego, przy pozytywnej opinii Komisji 

Spraw Społecznych i Rozwoju Gospodarczego przedstawionej przez Przewodniczącą 

Komisji Monikę Stachelską. Pan Krzysztof Sobiewski poinformował, że zmiany 

wprowadzone zostały w związku z zapotrzebowaniem zgłaszanym przez osoby 

niepełnosprawne oraz Powiatowy Urząd Pracy w Kolnie. 

Głos w dyskusji zabrał Przewodniczący Rady Michał Kulczewski i powiedział, że zadania 

w zakresie likwidacji barier architektonicznych zwiększono o kwotę 11 815 zł, w sumie na 

to zadanie zaplanowane jest 84 415 zł. W 2021 r. wydatkowano z tych środków tylko 

10 000 zł i wobec tego zapytał czy te środki do końca br. zostaną wykorzystane. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kolnie Krzysztof Sobiewski 

powiedział, że te środki zostaną wykorzystane, w tym momencie w trakcie realizacji jest 6 

wniosków, które jeszcze nie zostały opłacone. Dodał, że na to zadanie wpłynęły 3 

dodatkowe wnioski. Więcej pytań nie zgłaszano. 

(podjęte uchwały załączono do protokołu) 

 

Ad.8. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szpitala 

Ogólnego przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Remigiusz 

Bikowski. Poinformował, że Rada Powiatu stwierdza, iż nie jest właściwa do rozpatrzenia 

skargi wniesionej w dniu 15 lipca na Dyrektora Szpitala Ogólnego w Kolnie. Uzasadnienie 

rozpatrzenia skargi stanowi załącznik do niniejszej uchwały.     

Dyskusji nie podejmowano. 

Następnie Rada Powiatu – w głosowaniu 12 gł. „za”, przy jednym gł. „przeciw” i przy jednym 

głosie „wstrzymuję się” podjęła Uchwałę Nr XXX/245/21 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Dyrektora Szpitala Ogólnego w Kolnie.    

(podjęta uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad.9. Informację o przebiegu wykonania budżetu Powiatu kolneńskiego za I półrocze 2021 r., 

wg uchwały Nr 75/364/21 Zarządu Powiatu Kolneńskiego z dnia 23 sierpnia 2021 r. 

przedstawiała Skarbnik Powiatu Anna Olszak. Poinformowała m.in.., że budżet powiatu po 

dokonanych zmianach na dzień 30 czerwca 2021 r. wynosił po stronie dochodów  

46 950 641,25 zł oraz po stronie wydatków 55 665 913,83 zł. Wykonanie po stronie dochodów 

wynosiło 21 957 371,00 zł, natomiast po stronie wydatków 15 576 623,25 zł.   

Łącznie dochody bieżące wykonano na kwotę 21 641 750 zł. Dochody majątkowe w I półroczu 

zrealizowano na kwotę 180 676 zł i są to dochody z tytułu odszkodowania za przejęte 

nieruchomości będące własnością powiatu kolneńskiego przejęte na rzecz Skarbu Państwa pod 

budowę drogi ekspresowej S 61. 

Należności powiatu na koniec II kwartału wynoszą 16 609 352,71 zł. Dotyczą one pożyczek 

krótkoterminowych w wysokości 39 298,00 zł – z tytułu nieumorzonych jednorazowych 

pożyczek dla pracodawców jako pomoc państwa w ramach tarczy antykryzysowej 1.0 

dotyczącej ochrony miejsc pracy, depozytów na żądanie w wysokości 16 558 651,82 zł, 

należności wymagalnych w kwocie 9 772,71 zł, pozostałych należności  w kwocie 1 298,60 zł. 

Wydatki bieżące wyniosły 15 369 090,99 zł, co stanowi 42% wykonania planu.  

Łącznie na wydatki majątkowe zapanowano kwotę 19 366 493,96 zł, z której wydatkowano 

207 532,26 zł, co stanowi 1,07% planu. 
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Zobowiązania powiatu na dzień 30 czerwca 2021 r. wynoszą 870 600 zł i dotyczą dwóch 

kredytów długoterminowych. Powiat nie posiadał na koniec roku żadnych poręczeń i 

gwarancji. Wartość zobowiązań niewymagalnych na dzień 30 czerwca 2021 r. wynosiła 

408 765,67 zł. Plan przychodów wyniósł 9 376 472,58 zł, a wykonanie 10 887 050,81 zł i 

dotyczą wolnych środków z lat ubiegłych. Powiat Kolneński nie zaciągał w 2021 r. nowych 

kredytów ani pożyczek.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Wiszowaty, i 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała informację o przebiegu wykonania 

budżetu Powiatu Kolneńskiego za I półrocze 2021 r. 

Kolejno Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Remigiusz Bikowski przedstawił 

pozytywną opinię Komisji w sprawie powyższej informacji. 

Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Rozwoju Gospodarczego 

Monika Stachelska i poinformowała, że Komisja również pozytywnie zaakceptowała 

przedstawioną informację. Uwag radni nie zgłaszali. 

(Uchwała Nr 75/364/21 Zarządu Powiatu Kolneńskiego z dnia 23 sierpnia 2021 r. stanowi 

załącznik do protokołu) 

 

Ad.10. Informację o przebiegu wykonania planu finansowego Szpitala Ogólnego w Kolnie za 

I półrocze 2021 roku, wg uchwały Nr 75/368/21 Zarządu Powiatu Kolneńskiego z dnia 23 

sierpnia 2021 r. przedstawiła Dyrektor Szpitala Ogólnego w Kolnie Krystyna Dobrołowicz. 

Poinformowała, że przychody z bieżącej działalności Szpitala zaplanowane na 2021 r. na kwotę 

39 235 828 zł, osiągnięto w wysokości 21 487 240,05 zł, co stanowi 54,8% planowanej na 2021 

rok kwoty. 

Ogółem koszty poniesione w I półroczu 2021 r. przez Szpital, łącznie z podatkiem 

dochodowym, wyniosły 21 444 469,44 zł, co stanowi 53,5% planowanej na 2021 r. kwoty. 

Wynik finansowy netto za I półrocze 2021 r. jest dodatni i wynosi plus 42 770,61 zł, pomijając 

amortyzację wynik jest dodatni i wynosi 1 143 502,32 zł. Zobowiązania wymagalne wynoszą 

422 693,80 zł, z tym że podatek dochodowy w wysokości 16 938 zł został umorzony przez 

Burmistrza Miasta Kolno. Pani Krystyna Dobrołowicz poinformowała, że Szpital I półrocze 

zakończył zyskiem, chociaż prawdopodobnie II półrocze już takie nie będzie. Nastąpił duży 

wzrost kosztów m.in. cen energii elektrycznej, wywóz nieczystości, wzrosły ceny leków i 

materiałów opatrunkowych. Koszty wzrosły, a cena za 1 pkt. świadczeń medycznych nie 

wzrosła.  

Dyrektor Szpitala poinformowała, że finansowanie świadczeń zdrowotnych w ramach ryczałtu 

dotyczy 3 oddziałów tj. chirurgii, oddziału wewnętrznego, a także oddziału ginekologiczno-

położniczego. Wyłączony został w I półroczu z takiego finansowania oddział pediatryczny. 

Wspomniała, że wykonanie na oddziale dziecięcym było w kwocie 247 286,52 zł. Porównując, 

w poradni urazowo - ortopedycznej wykonanie było w kwocie 268 324,89 zł. Pani Krystyna 

Dobrołowicz powiedziała, że na oddziale pediatrycznym jest małe wykonanie. W I półroczu 

było niewiele hospitalizacji. Trzeba się liczyć z tym, że Szpital musi dokładać sporo środków 

finansowych do tego oddziału, ponieważ nie jest w stanie sam na siebie zarobić. Wyjaśniła, że 

ta sytuacja spowodowana jest małą ilością hospitalizacji jak i tym, że powstał fundusz 

medyczny i z tego funduszu finansowana jest pediatria. W dużych szpitalach takie rozwiązanie 

się sprawdza, jednak w małych już nie. Brakuje lekarzy i pielęgniarek. Dodała, że w Szpitalu 

Wojewódzkim w Łomży oddział pediatryczny nie funkcjonuje i taka sytuacja prawdopodobnie 

utrzyma się do stycznia 2021 r., nie wiadomo czy uda im się pozyskać pediatrów.  
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Ponadto, Pani Krystyna Dobrołowicz powiedziała, że Szpital realizuje rozpoczęte inwestycje. 

Do użytku została oddana szatnia szpitalna. Kontynuowana jest rozbudowa izby przyjęć. 

Termin zakończenia robót planowany jest na 30 listopada br. 

Został wyłoniony wykonawca na remont oddziału wewnętrznego. Prawdopodobnie zostanie 

unieważniony przetarg na remont oddziału psychiatrycznego. Wyłoniono 4 wykonawców, 

jednak przekroczyli oni kwotę przeznaczoną przez Szpital na tą inwestycję oraz są braki w 

dokumentacji złożonej przez nich. 

Przygotowywana jest również dokumentacja do wyłonienia dostawców sprzętu na izbę przyjęć. 

Zakupiony sprzęt zapewni przekształcenie izby przyjęć w SOR. Dodała, że została opracowana 

koncepcja na budowę lądowiska przy Szpitalu Ogólnym w Kolnie. Jeśli szpital otrzyma środki 

finansowe to nawet w tym roku jest w stanie zrealizować tą inwestycję i na przyszły rok można 

byłoby starać się o finansowanie i kontraktowanie SOR-u. Wspomniała, że wcześniej szpital 

nie mógł ubiegać się o SOR, ponieważ pomieszczenia nie były do tego przystosowane, a także 

szpital nie posiadał OIOM-u.  

Pani Krystyna Dobrołowicz dodała, że inwestycja pn. Budowa lądowiska ma poparcie 

Wojewody, a także pozytywną opinię pogotowia ratunkowego i lotniczego.                       

Następnie Przewodniczący Rady Michał Kulczewski otworzył dyskusję.  

Głos zabrał radny Jan Lutrzykowski i zwracając się do Dyrektora Szpitala zapytał dlaczego 

dopiero teraz remontowany jest oddział wewnętrzny, a przed remontem był tam oddział 

covidowy, gdzie łazienki były w złym stanie sanitarnym (np. w drzwiach brakowało klamek). 

Zapytał dlaczego ten remont jest wykonywany w tym roku, a nie był wykonany w ubiegłym 

roku. Następnie radny Jan Lutrzykowski powiedział, że w tamtym roku był remont pokoju 

lekarskiego. Na ten cel szpital poniósł koszty z własnych środków w kwocie 30 000 zł. W 

związku z tym zapytał, dlaczego tego remontu nie zrobiono wówczas, gdy była remontowana 

część oddziału wewnętrznego.  

Dyrektor Szpitala odpowiadając na pytania radnego, powiedziała że remont II części oddziału 

wewnętrznego to koszt ok. 700 000 zł. Szpital nie posiadał środków finansowych na remont 

odzdiału. Cześc oddziału wewmetrznego była wyremontowana w ramach geriatrii. Cześć 

oddziału była wyremontowana, ale w ramach geriatrii, którą szpital planował otworzyć i do tej 

pory tego nie zrobił, ponieważ będzie tam oddział wewnętrzny na połowie oddziału 

dziecięcego. To, że Szpital nie posiadał środków na remont oddziału wewnętrznego – „to nie 

moja wina” – powiedziała pani Krystyna Dobrołowicz. Wyjaśniła, że pokój lekarski znajdował 

się na części remontowanej pod geriatrię i dlatego był w nim zrobiony remont. Bez sensu 

byłoby później wchodzić na wyremontowany oddział i remontować tam znowu inne 

pomieszczenia. Dyrektor Krystyna Dobrołowicz powiedziała, że oddział wewnętrzny był 

remontowany kilkanaście lat temu, przez pracowników Szpitala i ze środków finansowych 

Szpitala, ponieważ nie było wówczas możliwości złożenia wniosku o dofinansowanie. Dodała, 

że oczywiście można było wcześniej wykonać remont oddziału wewnętrznego, jednak nie było 

na to środków finansowych.  

Radny Jan Lutrzykowski powiedział, że Pani Krystyna Dobrołowicz jest Dyrektorem Szpitala 

tyle lat, więc takie podstawowe rzeczy jak łazienki powinny być wyremontowane drobnymi 

nakładami. Dodał, że w chwili obecnej łazienki na parterze szpitala są w bardzo złym stanie 

technicznym, na oddziale wewnętrznym również. Wobec tego zapytał dlaczego te rzeczy do tej 

pory nie zostały wykonane, i dlaczego nie mając zapewnionych warunków sanitarnych w 

Szpitalu powstał oddział covidowy? 

Dyrektor Krystyna Dobrołowicz powiedziała, że należało zamknąć wówczas oddział 

wewnętrzny. Pacjenci z oddziału wewnętrznego, którzy byli hospitalizowani również 
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potrzebowali innych warunków, a łazienki na tamte czasy były remontowane w miarę 

możliwości.  

Radny Jan Lutrzykowski powiedział, że z przedstawionej informacji wynika, że w Szpitalu na 

oddziale covid hospitalizowanych było 210 pacjentów i w związku z tym zapytał, „ile osób 

wyszło z tego oddziału o własnych siłach”?  

Dyrektor Krystyna Dobrołowicz odpowiedziała, że hospitalizowanych było 192 osoby, a 

zmarło 35. 

Radny Jan Lutrzykowski dodał, że jest podane 210, więc coś jest nie tak.  

Dyrektor Szpitala wyjaśniła, że w 2021 r. przyjętych na oddział było 192 pacjentów, a nastąpiło 

35 zgonów. Część była przyjętych w 2021 r. i to ma inne znaczenie, gdy się to sumuje. 

Przewodniczący Rady zapytał czy Dyrektor ma dane na ten temat za 2020 r. 

Pani Krystyna Dobrołowicz odpowiedziała, że hospitalizowanych było 38 osób, a 8 osób 

zmarło. 

Więcej pytań nie zgłaszano.  

(Uchwała Nr 75/368/21 Zarządu Powiatu Kolneńskiego z dnia 23 sierpnia 2021 r. stanowi 

załącznik do protokołu) 

 

(Protokół głosowania z dnia 30 sierpnia 2021 r., w którym znajdują się wszystkie listy  

z przeprowadzonych na sesji głosowań jawnych imiennych, stanowi załącznik do 

protokołu) 

 

Ad.11. Interpelacji i zapytań nie składano, w związku z tym punkt stał się bezprzedmiotowy. 

 

Ad.12. Wolne wnioski i oświadczenia członków zarządu. 

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski powiedział, że na skrzyżowaniu drogi krajowej Nr 

63 i drogi wojewódzkiej Nr 648 (skrzyżowanie Nowogród-Stawiski) w okresie letnim było 

dużo kolizji drogowych. Dodał, że problemem jest niewidoczny znak  stopu. W związku z tym 

zwrócił się do Starosty, żeby wystąpić o wykonanie na tej drodze np. pasów poprzecznych 

najazdowych.  

Następnie Pan Michał Kulczewski wspomniał, że na poprzedniej sesji Rady Powiatu była 

mieszkanka Kolna, która zgłosiła problem zalewania posesji. Wobec tego zapytał czy było 

wystosowano pismo do GDDKiA oraz czy powiat zrobił coś w tej sprawie.   

Starosta Tadeusz Klama odpowiadając na pierwszą sprawę, powiedział, że rozmawiał z 

Komendantem Policji i już on wcześniej wystąpił w tej sprawie. Być może już jest 

przygotowywana nowa organizacja ruchu. Wyraził nadzieję, że jakieś zmiany oznakowania 

nastąpią.  

Przewodniczący Rady dodał, że zmiana oznakowania nic nie da, ponieważ znaki przysłaniane 

są przez rosnące drzewa, więc dobrze byłoby, gdyby zrobiono tam znaki najazdowe lub 

dodatkowe oświetlenie.  

Starosta dodał, że porozmawia z Komendantem, bądź sami wystąpimy w tej sprawie. 

Następnie Starosta odnosząc się  do sprawy z zalewaniem posesji powiedział, że rozmawiał z 

Burmistrzem Miasta Kolno i Burmistrz częściowo pomoże ten problem rozwiązać. Są już 

pewnie ustalenia, jednak Starosta nie chciał formalnie o nich mówić. 

Głos zabrał Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Kolnie Grzegorz Kulągowski i dodał, że 

do wydziału budownictwa zostało złożone zgłoszenie robót w sprawie wykonania odwodnienia 

w poprzek ulicy Kościelnej w Kolnie i prawdopodobnie we wrześniu to zostanie zrobione. 

Przewodniczący Rady dopytał, czy to do czego zobowiązaliśmy się na poprzedniej sesji 

zostanie wykonane? 

Dyrektor Grzegorz Kulągowski odpowiedział, że tak. 
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Kolejno głos zabrał radny Roland Andrzej Długozima i powiedział, że widać pozytywne skutki 

dofinansowania PZD w Kolnie na zakup maszyn. Mieszkańcy okolicznych miejscowości są 

zadowoleni, ponieważ pobocza przy drogach powiatowych są na bieżąco wykaszane.       

Więcej wniosków i oświadczeń nie składano. 

 

(Nagranie z sesji Rady Powiatu Kolneńskiego z dnia 30 sierpnia 2021 r. znajduje się w 

BIP i na stronie internetowej powiatu) 

 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady XXX 

sesji Rady Powiatu Kolneńskiego. 

 

Przewodniczący Rady 

  Michał Kulczewski 

Protokół sporządziła: 

Karolina Wysocka 

 

 


